
 

Αθήνα, 27 Μαίου 2025  

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την κυρία και τον κύριο Υπουργό :  

- Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητισµού  

- Υγείας  

Θέµα: Αύξηση κρουσµάτων στρεπτόκοκκου τύπου Α σε σχολικές µονάδες – Ανάγκη για 

στοχευµένα προληπτικά µέτρα και επίσηµη ενηµέρωση 

Η πρόσφατη αύξηση περιστατικών στρεπτοκοκκικής λοίµωξης τύπου Α σε σχολικές µονάδες της 

Κεντρικής Μακεδονίας – ιδίως στην Καλαµαριά, τις Σέρρες, τον Κορδελιό-Εύοσµο και τον Δήµο 

Δέλτα – προκαλεί ανησυχία σε γονείς και εκπαιδευτικούς. Σε ορισµένες περιπτώσεις, η λειτουργία 

σχολείων ανεστάλη προσωρινά και πραγµατοποιήθηκαν απολυµάνσεις, παρότι, σύµφωνα µε 

επίσηµες δηλώσεις του Προέδρου του ΕΟΔΥ, τέτοιου είδους παρεµβάσεις δεν είναι αναγκαίες, 

καθώς ο στρεπτόκοκκος δεν µεταδίδεται µέσω επιφανειών. 

 

Το τραγικό περιστατικό του θανάτου πεντάχρονης στην Ευκαρπία Θεσσαλονίκης από επιπλοκές 

στρεπτοκοκκικής λοίµωξης ανέδειξε µε δραµατικό τρόπο την ανάγκη για έγκαιρη διάγνωση, 

ενηµέρωση του κοινού και ενίσχυση της επιτήρησης στα σχολεία και στις δοµές παιδικής 

φροντίδας. 

 

Παρά τις δηλώσεις του Προέδρου του ΕΟΔΥ ότι δεν υπάρχει λόγος πανικού, η ανησυχία εντείνεται 

από: 

- την αποσπασµατική εφαρµογή προληπτικών µέτρων, 

- την απουσία διαφανούς και συστηµατικής δηµοσιοποίησης επιδηµιολογικών δεδοµένων ανά 

περιοχή, 
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- και την έλλειψη επαρκούς ενηµέρωσης εκπαιδευτικών και γονέων για την αναγνώριση 

συµπτωµάτων και την ενδεδειγµένη αντίδραση. 

Επειδή: 

- η κατάσταση απαιτεί στοχευµένο υγειονοµικό συντονισµό και πρόληψη, όχι αποσπασµατικές 

ενέργειες, 

- η παρουσία επαγγελµατιών υγείας στις σχολικές µονάδες ή η διασύνδεση µε δοµές ΠΦΥ είναι 

ανύπαρκτη ή εξαιρετικά περιορισµένη, 

- τα επιδηµιολογικά δεδοµένα δεν είναι διαθέσιµα δηµοσίως ανά περιοχή και εκπαιδευτική 

βαθµίδα, γεγονός που εµποδίζει τη διαφανή εκτίµηση της κατάστασης, 

Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί: 

1. Ποια είναι η επιδηµιολογική εικόνα των λοιµώξεων από στρεπτόκοκκο τύπου Α πανελλαδικά 

και ειδικά στην Κεντρική Μακεδονία την τελευταία διετία; Πόσα είναι τα καταγεγραµµένα 

περιστατικά από τον ΕΟΔΥ ανά έτος και ανά Περιφερειακή Ενότητα; 

2. Πώς αξιολογείται η πρόσφατη αύξηση κρουσµάτων από τον ΕΟΔΥ; Υπάρχει επίσηµη εκτίµηση 

κινδύνου; Θεωρείται αναγκαία η ενεργοποίηση ειδικών µέτρων επιτήρησης για σχολικές δοµές; 

3. Ποια µέτρα ενηµέρωσης και επιµόρφωσης έχουν ληφθεί για γονείς, εκπαιδευτικούς και 

διευθυντές σχολικών µονάδων; Υπάρχει ενιαίο ενηµερωτικό υλικό για την αναγνώριση 

πρώιµων συµπτωµάτων και τη διαχείριση ύποπτων περιστατικών; 

4. Ποια υγειονοµικά πρωτόκολλα εφαρµόζονται σήµερα σε σχολικές µονάδες σε περίπτωση 

εµφάνισης λοιµώξεων από στρεπτόκοκκο; Υπήρξε ορθή και ενιαία εφαρµογή τους στις 

πρόσφατες περιπτώσεις στις περιοχές της Κεντρικής Μακεδονίας; 

5. Προτίθεται το Υπουργείο Υγείας σε συνεργασία µε το Υπουργείο Παιδείας να εκπονήσει 

στοχευµένη εκστρατεία πρόληψης και ενηµέρωσης, ειδικά προσαρµοσµένη στο σχολικό 

περιβάλλον και στις προσχολικές δοµές; 

6. Υπάρχει σχεδιασµός για ενίσχυση των δοµών σχολικής υγειονοµικής εποπτείας, µέσω 

παρουσίας επαγγελµατιών υγείας στα σχολεία ή µέσω διασύνδεσης µε µονάδες Πρωτοβάθµιας 

Φροντίδας Υγείας; 



7. Υπάρχει πρόθεση για άµεση και διαφανή δηµοσιοποίηση επιδηµιολογικών στοιχείων ανά 

γεωγραφική περιοχή και εκπαιδευτική βαθµίδα; Εάν ναι, σε ποιο χρονοδιάγραµµα; 

Η ερωτούσα βουλευτής  

Μάλαµα Κυριακή 




